

PARLIAMENTARY ASSEMBLY  
OF THE  
COUNCIL OF EUROPE

3 October 1992

Doc. 6691

MOTION FOR A RECOMMENDATION

on the allocation of seats in the Assembly  
among member states<sup>1</sup>

presented by Mr GÜNER  
and others

The Assembly,

1. Considering that the scale for the allocation of seats in the Assembly among the member states of the Council of Europe was fixed in 1949 on the basis, *inter alia*, of the population figures available at that time and it has not been reviewed since 1978;
2. Noting the most recent population statistics of the United Nations Organisation and particularly the recent official census figures of Turkey;
3. Considering that the population of Turkey has increased from 40 million in 1978 to 57 million in 1992, which is much more than any increase in other member states;
4. Ascertaining that the demographic growth which Turkey has experienced since the number of seats for her delegation was last fixed at twelve in 1978, has again relegated this country to a position of being under-represented in the Assembly; and that Turkey's population is already equal to that of France (56,3 million), Italy (57,5 million) and the United Kingdom (57 million) which were allocated eighteen seats;
5. Recommends that the Committee of Ministers fix at eighteen the number of seats in the Assembly to which Turkey is entitled and make the necessary consequential amendment in Article 26 of the Statute of the Council of Europe;
6. Expresses the wish that the recommended amendment of the Statute may be effected before the opening of the 45th Ordinary Session of the Assembly.

Signed:

Güner, Ünal, Kiratlioğlu, Özver, Saydam, Demiralp, Kiliç, Talay, Mimaroglu, Karakas

1. Referred to the *Ad hoc* Committee for the Revision of the Statute of the Council of Europe: Reference No. 1816 (Standing Committee, 5 November 1992).

ASSEMBLÉE PARLEMENTAIRE  
DU  
CONSEIL DE L'EUROPE

3 octobre 1992

Doc. 6691

PROPOSITION DE RECOMMANDATION

relative à la répartition des sièges  
à l'Assemblée entre les États membres<sup>1</sup>

présentée par M. GÜNER  
et plusieurs de ses collègues

L'Assemblée,

1. Considérant que les quotas pour la répartition des sièges à l'Assemblée entre les États membres du Conseil de l'Europe ont été fixés en 1949, notamment sur la base des chiffres de population disponibles à cette époque, et qu'ils n'ont pas été revus depuis 1978;
2. Ayant pris connaissance des statistiques de population les plus récentes de l'Organisation des Nations Unies et notamment des résultats du dernier recensement officiel en Turquie;
3. Considérant que la population de la Turquie est passée de quarante millions en 1978 à cinquante-sept millions en 1992, ce qui est nettement supérieur aux augmentations enregistrées dans d'autres États membres;
4. Constatant que la croissance démographique intervenue en Turquie depuis que le nombre de sièges attribués à sa délégation a été fixé pour la dernière fois à douze, en 1978, ladite croissance a pour conséquence une nouvelle sous-représentation de ce pays à l'Assemblée, et que la population de la Turquie équivaut d'ores et déjà à celle de la France (56,3 millions), de l'Italie (57,5 millions) et du Royaume-Uni (57 millions) qui disposent chacun de dix-huit sièges,
5. Recommande au Comité des Ministres de fixer à dix-huit le nombre de sièges à l'Assemblée auxquels la Turquie a droit et d'amender en conséquence l'article 26 du Statut du Conseil de l'Europe;
6. Exprime le souhait que l'amendement recommandé du Statut puisse être effectué avant l'ouverture de la 45<sup>e</sup> Session ordinaire de l'Assemblée.

Signé:

1. Renvoyée à la commission *ad hoc* pour la révision du Statut du Conseil de l'Europe: Renvoi n° 1816 (Commission Permanente, 5 novembre 1992).